
 

 

 

 
 

REFERAT 
Ordinært Seniorrådsmøde 

Onsdag den 2. august 2023, kl 13:00 – 17:00 

På Rådhuset i Keyboardet. 
 

 

Til stede fra SR: Finn Kamper-Jørgensen, Lisbeth E. Knudsen, Niels Søndergaard, Charlotte Poulsen, Toni 

Strande, Jørgen Simonsen, Grethe Troensegaard, Nils Rasmus Hansen, Peter Sørensen 

Afbud: 

Gæster: Camilla Arent fra kl. 14.00 

 

Nr. Dagsorden Beslutning 

1. Velkomst og valg af referent Lisbeth, på trods af ferie 

2. Godkendelse af dagsorden Forskellige ændringer blev foreslået 

3. Referat fra 7. juni Godkendt 

 

Nr. Til behandling Information / Referat Status/beslutning/ansvarlig 

4. Økonomi 1.Regnskab fra 2022, herunder rapport fra 

møde med Mie Gudmundsson og 

genoprettelse af regnskab og udbetalte 

beløb. 

2 Betingelser og regler for regnskab og 

indberetninger for regnskabet 2023 

herunder diætgivende møder og 

hjemmeforplejning 

3 Valg af kasserer – 

 

Uddybende orientering er tilsendt 

alle medlemmer via mail med 

denne dagsorden. 

1.Diæter i 2022 er med 48 diæter ukorrekt 

udbetalt i forhold til det berettigede og et 

ikke dokumenteret forbrug. 

 

2.Ingen gyldig dokumenttion for transport 

for to medlemmer, hvilket skal bringes i 

orden inden 1.9.23. 

 

3. Udskudt til næste møde 

 

Diæter for 2023 skal rettes op for flere 

medlemmer 

Der mangler dokumentation for transport 

for en række møder 

Ingen dokumentation for hjemmemøder 

som ikke er vedtaget.og derfor skal 

tilbagebetales 

Niels har påtaget sig at skrive til de 

berørte for at få orden på sagerne og 

udarbejde notat om betingelser for 

fremtidig dokumentation ved afregning. 

SR takkede Niels for det store arbejde. 

4.1 Camilla Arent kl. 14.00 Høring og drøftelse af et 

eventuelt nyt pårørendetiltag i 

center for Ældre og 

Forebyggelse herunder 

observatørrolle på plejehjem. I 

dag er der husmøder og møder 

med beboerrepræsentanter samt 

beboere. Men strukturen er 

forskelligt fra hjem til hjem, og 

mange steder er det svært at få 

beboere og pårørende med 

inddraget. Plejehjemslederne har 

fremhævet at det ville være godt 

med tværfaglig interaktion med 

personale fra flere enheder med i 

processerne i og et centralt råd. 

Sara Koldkjær Langsted er ansat som 

stabschef og blev introduceret.  

Stillingen som forebyggelseschef for 

koordinering af forebyggelse, sund-

hedsfremme og frivillighed er opslået 

ledig. 

Ny leder på Benediktehjemmet er Jo 

Andersen i vikariat. Der er desuden 

udskiftning af gruppelederne. 

 

Seniorfestivallen oprindeligt planlagt til de 

aktive ældre er aflyst på grund af 

manglende tilmeldinger. De planlagte og 

betalte aktiviteter rykkes ud på 

plejehjemmene og der efterlyses frivillige 

til at hjælpe beboere ud. 



 

 

SR var bekymrede ved at tabe 

muligheden for at have kontakt 

med det lokale og nærværet. Finn 

fremhævede at der er erfaringer 

om lokal vs central organisering i 

KL. Også et spm om tillid som er 

størst på lokalt niveau og hjælp til 

åbenhed også overfor lokale 

samfund efterlyses. Der findes 

faktisk allerede pårørende 

rådgivning og dialogen ønskes. 

Diskussionen af bestyrelser på 

plejehjem skal også medtages. 

4.2 Information om 

Seniorrådet (avis) 

Nils orienterer om status Processen er sat stand by da senior-

festival er aflyst og der arbejdes derfor på 

at få konsensus i SR om form og indhold 

med tilføjelse af kultur, frivillighed og 

klima. Evt også værdig død. Formid-

lingsplan og budget skal diskuteres næste 

møde. 

4.3  Regler for foretræde 

for politiske udvalg 

Nils har forespurgt Bogmesteren 

om reglerne, orienterer om 

Borgmesterens svar. 

Finn forklarede at svar ikke vedrører 

specielle råd som SR og Forebyggelses-

råd men frivillige foreninger. Niels mente 

man skal spørge Charlotte Mandøe og SR 

vil på sigt overveje handlingsplan. 

4.4 Årligt møde med 

Louise Mehnke og Mie 

Gudmundsson 

Drøftelse og beslutning af medlemmernes 

ønsker til mødet. Indhold, form m.v. 

Udsat til næste gang 

5. Information 

igangværende sager 

  

5.1 Fra formanden 1. Erfaringer/udfordringer med 4 dages uge 

i ældreplejen. Egedal Kommune har ingen 

erfaring. Danske Ældreråd er forespurgt. 

2. Uddannelse af plejepersonale i udlandet 

med henblik på at arbejde i Danmark. 

3. Drøftelse af vores arbejde og hensigter, 

hvor vi er og hvor vi vil hen? 

1. Sagen lukket indtil den igen bliver 

aktuel. 

 

2. Kan tages op i SR når det er konkret 

 

3. Niels er fortaler for at sammensætte et 

program for bedre arbejdsklima og Peter 

er villig til at samle forslag til moderatorer 

til næste møde.  

5.2 International seniordag 

1. oktober 

FNs Internationale Ældredag markeres 

hvert år den 1. oktober. Årets tema er 

endnu ikke udmeldt. 

SR aflyser markering af dagen. 

5.3 Frivillighed i 

Fredensborg 

Kommune  

Lisbeth og Charlotte deltog i møde med 

borgmesteren den 19.6. Orientering om 

mødet, hvor også Ældresagen deltog 

Udsat 

6. Arbejdsgrupper   

6.1 Boliggruppe  Midlertidigt suspenderet  

6.2 Kulturgruppe  Lisbeth, Niels og Peter 

6.3 SOSU gruppen  Finn, Toni og Jørgen 

6.4 Infrastrukturgruppe  Toni, Niels og Lisbeth 

6.5 Digitalisering og 

kommunikation 

Der er planlagt møde med Kamilla Blåbjerg 

8. august.  

Nils/Charlotte 

   7. Observatører ved 

plejehjemmene 

  

7.1 Lystholm   Nils R 

7.2 Mergeltoften  Niels S 

7.3 Benediktehjemmet   Lisbeth 

7.4 Egelunden  Toni 

7.5 Øresundshjemmet  Grethe med reference til formanden 

7.6 Plejehjemmest Else 

Marie  

 Jørgen 

7.7 Skovgården  Charlotte 

8. Økonomi v/kasseren  Valg af kasserer udsat 



 

 

8.1 Skal vi udvide mulig-

hed for diæter til f.eks 

Forebyggelsesrådet og 

gruppemøder? 

Drøftelse. Udsat 

9. Eksterne møder, 

kurser, temadage og 

konferencer 

  

9.1 Forebyggelsesrådet  Finn 

9.2 Klimarådet  Møde med byrådet udsat til august Lisbeth 

9.3 Nordgruppen  Finn 

9.4 Regionsældrerådet  Seneste møde i Regionsældrerådet havde 
som tema hospice og værdig død hos 
ældre. Da forholdene er meget forskellige i 
regionens 29 kommuner, blev det anbefa-
let, at ældrerådet/seniorrådet i kommunen 
beder om en redegørelse for de lokale 
forhold vedrørende værdig død og 
palliation.  

Seniorrådet besluttede at anmode om en 
redegørelse for forholdene i vor 
kommune. 
Finn skriver forslag til rådets henvendelse 
til ældrechefen - sendes af formanden 
efter rådets kommentar mulighed. 
 

9.5 Danske Ældreråd   

9.6 Kommunernes 

Landsforening 

Ældre og Sundhedskonference 12. oktoberl 

2023 i Kolding. Finn og Charlotte tilmeldt. 

 

9.8 Faglige Seniorer Frokost møde i Hillerød den 18.8.23 

Charlotte deltager + 2 mere ? 

 

10. Sager på vej Se nedenstående tabel  

11 Næste mødedatoer    

  06.09.23 Skovgården  

  04.10.23 Else Marie hjemmet   

  01.11.23 Rådhuset  

  06.12.23 Julemøde  

  13.12.23 Julefrokost   

12. Eventuelt 

 

 

Bestilling af vand og kaffe til 

Seniorrådsmøder på Rådhuset. 

Orientering om evt. besparelser i 

Fredensborg ÆldreMad 

Udsat 

 

 

På Vej: 

 

Sag Start Deadline Ansv. Bemærkninger 

Sundhedspolitik Marts 23 Nov 23 Charlotte/Finn  

Musik terapi Marts 23 2023 Finn  

Digitalisering Efterår 23 2023 Nils Oplæg ved Kamilla Blåbjerg 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

Skema over arbejdsgrupper, observatører og delegerede 
 

 CP FKJ JS LEK NS NRH TS GT PJ 

 

Ad Hoc grupper          

Faste arbejdsgrupper          

SOSU  X x    x   

Infrastruktur    x x  X   

Digitalisering og kommunikation x     x    

Kultur    X x    x 

Observatører plejecentre          

Benediktehjemmet    x      

Elsa Marie hjemmet   x       

Lystholm      x    

Skovgården x         

Egelunden       x   

Mergeltoften     x     

Øresundshjemmet              x  

Eksterne delegater          

Danske Ældreråd, repræsen-  x   x      

Regionsældrerådet  FU x z x     

Nordgruppen z x 
    x   

Forebyggelsesrådet x X    z    

Klimarådet  z  X      

 

X Formand x Medlem z Suppleant FU=forretningsudvalgsmedlem 

 

 

 

 

 

 
 


